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Írásbelikérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben
Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„A többlettermeléssel kompenzálják az esőzés okozta károkat? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt hetek nagy esőzéseinek és viharainak betudhatóan közel 1 milliárd forint nagyság ú
kárbejelentés érkezett a biztosítókhoz, amelyben a mezőgazdaságot ért károk még nincsenek
benne, de biztosra vehető, hogy az idei termést is súlyos csapások érték, amely erősen
kihathatnak a mezőgazdasági termények későbbi piaci árára. A Minisztérium szerint a
kedvező év eleji időjárásnak köszönhet ően akár 30%-kal nagyobb termés várható, ami kivál ó
eredmény lett volna . Viszont a mostani rossz időjárás miatt és amiatt, hogy a gazdák so k
helyen nem tudják megkezdeni vagy folytatni az aratást a termőföldek átázásából kifolyólag,
ez a többlet nem csak elveszik, de gazdák akár akkora károkat is szenvedhetnek, amelyne k
betudhatóan nőni fog az agrárium terményeinek piaci ára és ez a hazai fogyasztó k
pénztárcáját sem fogja kímélni . Nagy István Államtitkár Úr szerint moder n
növényvédelemmel kivédhetők a gombák által okozott károk, bár ez komoly többletbe kerül a
gazdáknak, amely így növeli az el őállítási költségeket. Tehát a Minisztérium szerint is
többletköltségekkel kell számolniuk a gazdáknak, ha meg akarják védeni terményüket. Bár a
gazdák jelentős része biztosítva van, de az így kapott összegek az anyagi károk csupá n
töredékét térítik meg. Viszont vannak olyan gazdaságok, amelyek likviditási korlátaik véget t
nem tudnak igény bevenni ilyen szolgáltatásokat, veszteségük viszont ugyanúgy kihatássa l
van a termelési volumenre.

Kérdezem Tisztelt Miniszter Urat : hogyan szeretné a Kormány kárpótolni a heve s
esőzések és viharok miatt károsult mezőgazdasági termelőket és ezáltal szinten tartani a
mezőgazdasági termények piaci árát?

Várom érdemi válaszát !

Magyar Zoltán
országgyűlési képviselő

Budapest, 2014 . szeptember 16 .

Tisztelettel :

Magyar Zoltán
Jobbik
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